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En plena digestió dels torrons els
comerciants han començat unes
rebaixes que esperen que se-
gueixin en la línia d’una cam-
panya de Nadal que sembla ha-
ver marcat un punt d’inflexió.
“Encara estem recollint dades,
però calculem que hem aug-
mentat al voltant d’un 2-3% les
vendes respecte de l’any passat”,
explica a aquesta publicació
Emiliano Maroto, president de
l’Agrupament de Botiguers i Co-
merciants de Catalunya (ABCC).
“S’ha trencat la dinàmica de bai-
xada”, afegeix en aquest sentit. 

Una bona valoració que es-
perona el sector de cara a les re-
baixes d’hivern, les quals seran,
si no hi ha grans canvis, les últi-

mes que començaran per llei el
7 de gener. I és que la Generali-
tat ja ha aprovat l’avantprojecte
de llei catalana de comerç que
dóna llibertat als comerciants per
fer rebaixes quan vulguin, tot i
recomanar les temporades tra-
dicionals d’hivern i estiu. 

Amb tot, Maroto augura que
les vendes de les rebaixes creixe-
ran en la línia de Nadal, però con-
firma que el que es va vendre du-
rant el Black Friday “s’està dei-
xant de vendre ara”. “La gent té el
pressupost que té”, reconeix. 

INICI FULGURANT
Com passa cada any, les rebaixes
han arrencat amb molta força.
Enguany, el fet que comencessin
en cap de setmana ha ajudat que
els compradors sortissin al carrer
a la caça de gangues –sobretot
pel que fa a roba i calçat– com
una activitat més de Nadal. 

L’èxtasi consumista, però,
anirà a menys a mesura que
passin les setmanes. “Les rebai-
xes duren tres mesos, però són
molt més intenses durant les
dues primeres setmanes”, ex-
plica al respecte Marato. 

Qui també ha valorat molt
positivament l’inici de la cam-
panya de descomptes han estat
les grans superfícies. L’Asocia-
ción Nacional de Grandes Em-
presas de Distribución (ANGED)
confia que aquest període sigui
la culminació d’un any molt po-
sitiu de vendes. 

CREIX L’OCUPACIÓ
L’optimisme pel que fa a les ven-
des també s’ha contagiat a l’ocu-
pació. Segons un estudi de
Randstad, enguany s’han for-
malitzat 20.255 contractes a tot
Catalunya per a les rebaixes, un
16% més que l’any passat.

Confirmant la recuperació
» Els botiguers celebren un augment de les vendes de la campanya de Nadal d’entre el 2 i el 3%
» Les rebaixes arrenquen amb força i generen més de 20.000 contractes a tot Catalunya

REACCIONS4L’aprovació de l’a-
vantprojecte de llei de comerç de
la Generalitat que preveu, entre
altres, liberalitzar el període de
rebaixes, no ha deixat indiferent
ningú. Per una banda, Àlex Goñi,
president de PIMEComerç, creu
que s’està “més a prop d’acabar
amb la inseguretat jurídica” en
què es movien els botiguers des
que el Constitucional va sus-
pendre la llei catalana de comerç
i confia que d’aquí “se’n derivi
una normativa ambiciosa i amb
vocació de futur”. 

Similar és la postura de l’A-
grupament de Botiguers i Co-
merciants (ABCC), el presi-
dent del qual, Emiliano Maro-

to, considera “acceptable” la
llei sempre i quan el teixit co-
mercial “arribi a un acord de
bona voluntat per respectar les
dates tradicionals de les rebai-
xes”, que els compradors tenen
“interioritzades”. 

Les grans superfícies, per
contra, són força més crítiques
amb l’avantprojecte. L’Asocia-
ción Nacional de Grandes Em-
presas de Distribución (AN-
GED), que agrupa alguns ge-
gants com el Corte Inglés o
Media Markt, afirma que la
nova llei “no té en compte els
canvis radicals que han afectat
el consum en plena era digital”
i la titlla “d’antiquada”.

La liberalització de les 
rebaixes genera polèmica

Els comerciants estan fent descomptes entorn del 50%. Fotos: Arxiu

Francisco J. Rodríguez
BARCELONÈS NORD

Reportatge
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Actualitat a la xarxa

#FemFutur

@assemblea: La campanya #FemFutur
treballarà per fer possible la República de
tothom, amb ciutadans informats, siguin
avui independentistes o no.

4No ho volen entendre
per Jordi Lleal

El delegat del govern espanyol a
Catalunya, Enric Millo, reclama
al president Puigdemont que
vagi a la conferència de presi-
dents autonòmics a Madrid. A
hores d’ara, encara no s’ha as-
sabentat que Puigdemont vol un
cara a cara directe amb Maria-
no Rajoy i no anar a una reunió
amb els presidents del “cafè
para todos” a fer-hi el paperot?
No sap que demana una nego-
ciació bilateral? Tant costa en-
tendre-ho? Quan amenaça a
Puigdemont que si intenta pre-
guntar “Que hay de lo mio?”, re-
ferint-se al referèndum, se li re-
tirarà la paraula! El president po-
dria anar a Madrid a veure si li
accepten promoure a Catalunya
un pla Renove de plantofes i roba
interior apelfada, ara que ens
amenaça el fred. Ep, sempre
que siguin fabricades a casa
nostra! Xavier García, coordi-
nador general del PP a Catalu-

nya, diu que té la solució a la de-
riva independentista. Portar par-
tits de futbol de la selecció es-
panyola a Catalunya, que és una
greu contradicció. No diuen que
no s’ha de fer política amb l’es-
port? Igual no se’n recorda dels
xiulets a l’hora de sonar l’himne
espanyol. També proposa por-
tar l’Instituto Cervantes a Bar-
celona. Fillet de Déu! Es pot ser
més ingenu? Podrien també
traslladar l’estadi del Bernabéu,
o alguna línia de l’AVE, o els qua-
dres del Prado. Per acabar d’a-
dobar-ho, exposa que s’han de
prendre mesures correctores
contra l’adoctrinament inde-
pendentista dels infants a l’es-
cola. Com pensa fer-ho? Posant
un comissari inspector a cada
centre que enregistri en vídeo les
classes, a veure quin professorat
els “menja el coco” amb històries
independentistes?  Ni ho ente-
nen, ni ho volen entendre. 

Un diari participatiu

#PiquéRebel

@frandomenech: En el fons Javier Tebas
agraeix el gest de Gerard Piqué, li en-
canta veure davant d’ell gent que va amb
la mà alçada.

#BaumanDEP

@VicentFlor: Tristesa. Bauman no sols fou
el sociòleg de la modernitat líquida.
També denuncià la situació dels pobres en
la societat de consumidors.

Un diari plural

Hi ha persones que afirmen
que en una societat basada en
la defensa de l’estat del benes-
tar la prioritat principal dels
governs municipals hauria de
ser assegurar l’existència i el
funcionament dels serveis
col·lectius i socials.

Ara bé, tothom és cons-
cient que els recursos dels
ajuntaments són limitats i di-
fícilment es poden atendre to-
tes i cadascuna de les compe-
tències que els assigna la llei.

Si, a més a més, tenim en
compte que les demandes dels
veïns, en primer lloc, es diri-
geixen a l’administració més
propera, és evident que el dià-
leg per decidir i prioritzar les
actuacions del govern és més
que necessari, com també ho és
aconseguir la col·laboració i
la participació activa del veïnat
per canalitzar les demandes a
les administracions que cor-
respongui.

És cert que, possiblement,
són pocs els veïns que saben
quines són les competències
municipals. És més, segur que
la majoria de la ciutadania
no sap quins són els respon-
sables polítics de cadascun
dels diferents àmbits de go-
vern local.

Per això és important la
funció pedagògica del govern
per empoderar la població i
aconseguir que siguin els veïns
els actors principals en la mi-
llora del benestar de les per-
sones. I això s’aconsegueix, no
només sortint als mitjans, sinó,
i sobretot, reunint-se amb les
entitats i els veïns, informant-
los, escoltant-los, concertant

objectius, planificant i prio-
ritzant les actuacions, avaluant
resultats. En definitiva, amb un
programa transparent i predi-
cible.  

Un bon govern local ha de
saber escoltar a tothom i ha de
treballar prioritzant els inte-
ressos de la majoria, tot i que
a vegades no coincideixin amb
el seu ideari polític i, sobretot,
ha d’actuar per sobre de qual-
sevol ideari personal.

Capacitat i eficàcia han de
ser qualitats imprescindibles
en l’acció de govern com tam-
bé el veïnat ha d’assumir la

seva responsabilitat i s’ha d’im-
plicar a l’hora d’exigir i identi-
ficar els problemes.

El conformisme i la com-
plaença per part del govern
en tot allò que considera im-
portant no Es pot considerar
encertat si no es té en compte
l’opinió de la majoria de la po-
blació.

Tothom sap que la majoria
dels governs locals tenen inte-
ressantíssims plans de millores
urbanístiques i socials ama-
gats als calaixos i que mai du-
ran a terme. 

Ningú vol renunciar als

grans projectes -realitzats per
experts consultors- que, se-
gons diuen, transformaran les
ciutats i aconseguiran millorar
el benestar de les persones.

A quin alcalde o alcaldessa
no li agrada convocar una roda
de premsa per presentar un
projecte que, segons ells, po-
sarà fi als vells problemes, pro-
blemes que altres no han sabut
solucionar?

Algú ha vist alguna vegada
una nota de premsa oficial ad-
metent una errada i demanant
disculpes als veïns? Mai s’e-
quivoquen els que governen?

El conformisme per criteri,
el silenci per principi i l’ab-
sència de capacitat crítica per
part d’una majoria social -ca-
racterístiques de la població
més vulnerable- són un bon
caldo de cultiu per al populis-
me més excloent. 

Per això, els bons governs
no poden ignorar ni interpre-
tar satisfactòriament aquest
comportament social i conti-
nuar actuant pensant en els
seus i no en una majoria que
escolta i vota.

Mai no s’ha d’oblidar que
es mana obeint i el govern ha
de servir per a millorar la qua-
litat de vida de les persones. I
això s’aconsegueix, també, eli-
minant la brutícia dels carrers,
millorant el manteniment dels
equipaments, garantint la se-
guretat, dignificant el trans-
port públic, donant suport al
petit comerç, prioritzant polí-
tiques socials, lluitant contra
l’atur... En definitiva, millo-
rant tot allò que ens ajuda a
viure amb dignitat.

“És important 

la funció pedagògica

del govern 

per empoderar 

la població”

per Pedro Jesús Fernández         

4Govern local i competències
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Un diari obert

Els mesos d'octubre, novembre i de-
sembre del 2016 van ser molt actius en
els centres educatius públics de Cata-
lunya. Es van realitzar assemblees de
treballadors i treballadores a on es va
plantejar el període de debat dels pres-
supostos del 2017 com un moment
clau per recuperar la inversió a l'edu-
cació pública.

L'actual abandonament i desinver-
sió a la xarxa d'escoles públiques es ma-
terialitza a través de ràtios d'alumnes per
aula molt elevades, fills i filles de famí-
lies migrades sense Aules d'Acollida,
alumnat amb necessitats educatives
específiques sense Educadores d'Edu-
cació Especial, ni TEI a P3, ni TIS, ni el
personal de l’EAP suficient.

Pel Departament d'Ensenyament
els infants i adolescents catalans ma-

triculats a l'escola pública no mereixen
la incorporació immediata de docents
substituts quan es produeixen baixes, ni
un aprenentatge en edificis en condi-
cions. Es tanquen línies a centres públics
i no es construeixen els instituts públics
necessaris. Hi ha una manca de perso-
nal docent que provoca sobrecàrrega
d'hores lectives, i resta temps a coordi-
nacions, preparació de classes i col·la-
boració amb les famílies.

Davant d'aquesta situació cal aturar
l'abandonament i la privatització de l'es-
cola pública catalana, augmentar-ne la
inversió, rescatar-la i dignificar-la.

Per això fem vaga el dimecres 18 de
gener (concentració a les 12h davant del
Parlament) i el dijous 9 de febrer, atu-
rem els centres educatius públics con-
tra les polítiques neoliberals!

418G i 9F fem vaga a l’escola!
per Arnau Rodellar 

4No és un genocidi
per Oriol Domingo

El bisbe de Vic, Romà Casanova, escriu
sobre “els fills que hem matat amb el ‘ge-
nocidi’ de l’avortament”. No, bisbe
Romà, l’avortament no és un genocidi.

Confondre avortament i genocidi
frivolitza les situacions existencials que
es pateixen entorn de la vida humana.
El mateix bisbe Casanova s’adona d’a-
questa relliscada i per això escriu “ge-
nocidi” entre cometes. Genocidi, se-
gons el Diccionari de la Llengua Cata-
lana, és "l’exterminació d’un poble, d’un
grup ètnic”.

El Papa Francesc parla de genocidi
quan es refereix, entre altres, a casos d’A-
frica, Stalin, Hitler, Armènia. I Armènia
és el primer poble cristià de la història,
gràcies a la missió de Sant Gregori
l'Il·luminador l'any 301. La Facultat de
Teologia de Catalunya va celebrar una
sessió en record del genocidi armeni. Un
dels assistents, l’ambaixador armeni
Avet Adonts, va recordar que l'origen ju-
rídic de la paraula “genocidi”, recollida
en el Codi Penal Internacional, corres-
pon a "qualsevol acte perpetrat amb la
intenció de destruir total o parcialment
un grup nacional, ètnic, racial o religiós
com a tal".

Una altra realitat problemàtica és
l’avortament. Cal tractar-ho, des d’una
perspectiva ètica i cristiana, amb cura.
El teòleg Gaspar Mora, autor de “La
vida cristiana. Teologia moral fona-
mental”, ho fa de manera pedagògica,
delicada i respectuosa. ”S’ha de plan-
tejar la temàtica de l’avortament –va ex-
plicar en una conversa periodística- de
la manera més objectiva, serena i com-

prensible possible (...) La gran qüestió
és el fet social de la dona que avorta,
dels milers de dones en totes les cir-
cumstàncies que decideixen avortar
avui, demà, demà passat. Cal pregun-
tar-se per què ho fan? Que els impul-
sa a prendre aquesta decisió? És un mal
personal i social (...) Això és el que hem
de considerar per realitzar un veritable
plantejament ètic i social”.

Quina ha de ser l’actitud de l’Esglé-
sia? Condemnatòria?. “Propugnar la
condemna –explica Gaspar Mora- com
solució està fora de lloc. Quina solució és
una reiterativa paraula condemnatòria
pels milers i milers d’avortaments? No
té cap sentit. No és una sortida. La con-
demna no respon al missatge ni a la mis-
sió de l’Església en el nostre món. L’ac-
titud de l’Església no és condemnar. L’Es-
glésia no és enviada a condemnar res. Je-
sús envia els seus a estimar i salvar. El fet
d’estar en situacions greus no justifica
abandonar l’Evangeli i dedicar-se a con-
demnar (...) L’avortament és un fet greu
perquè suprimeix la vida d’una persona,
i la persona que opta per suprimir-la que-
da marcada perquè sap que decideix so-
bre una qüestió molt seriosa”.

Una darrera qüestió. La síntesi se-
ria: no a l’avortament, sense condem-
nar les persones? Resposta de Gaspar
Mora: “Sense condemnar cal buscar la
forma d’afrontar el problema i inten-
tar resoldre’l. El darrer pas és un sí. A
què? Un sí a ajudar a les persones que
sofreixen i que estan en situació difí-
cil. Un si a les reformes socials neces-
sàries. Un sí a la vida”.

#Manifestació17G

@JosepTellez: Que qui gestiona el mo-
nopoli legitimat de la violència es mobi-
litzi contra un partit democràtic és inac-
ceptable. 

#VagaEnsenyament

@EduGramenet: L'Assemblea Groga de
Gramenet dóna suport a les vagues
d’Ensenyament convocades pel 18 de
gener i el 9 de febrer.

#Campiones

@Berni_Lc: Les júniors són d’or (63-82).
L’equip del FemenÍ Sant Adrià CAMPIÓ
del torneig GLT Sports davant un combi-
nat d'Israel.

La comarca a la xarxa
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Badalona

La Guàrdia Urbana rep 
80 noves armilles antibales

SEGURETAT4La Guàrdia Ur-
bana ja disposa de 80 noves ar-
milles antibales interiors, més
lleugeres que les armilles exte-
riors que utilitzen les patrulles
actualment.

L’Ajuntament va començar
el procés de compra d’aquests
accessoris de seguretat el juliol
i ara falta assignar les armilles
als agents de la policia munici-
pal corresponents. La compra de
les armilles interiors ha tingut
un cost de 40.000 euros.

L’adquisició de noves armi-
lles per part del consistori ha es-

tat una reclamació constant dels
sindicats de la Guàrdia Urbana
de Badalona en els darrers me-
sos. A banda d’aquests accesso-
ris per la seguretat personal
dels agents, la policia municipal
també disposa ja de nous alco-
holímetres per realitzar con-
trols als conductors i l’Ajunta-
ment assegura que ja ha enca-
rregat nous drogòmetres. 

En tots dos casos, la despe-
sa necessària per adquirir
aquest material està inclosa
dins de la primera fase del Pla
d’Inversions Municipal.

Piscina Mireia Belmonte | Reobre després de les obres
La piscina municipal Mireia Belmonte va reobrir dimarts després de tres setmanes
d’obres de reforma, que van començar el 19 de desembre. Tots els treballs han tin-

gut un cost aproximat de 48.000 euros. El 2014 l’Ajuntament ja hi va invertir
150.000 euros i el 2015 es van haver d’arreglar les calderes de la instal·lació.

La Fiscalia ja investiga si l’empresa
Fomento de Construcciones y
Contratas (FCC) va cometre un
frau de 12,8 milions d’euros en el
contracte de neteja municipal
entre el maig del 2010 i el des-
embre del 2015. 

Un presumpte frau que el go-
vern municipal va denunciar el 21
de novembre, després de rebre les
conclusions d’una auditoria ex-
terna. Ara, la fiscal Teresa Duer-
to ha demanat a l’Ajuntament
que entregui el contracte, el seu
plec de condicions, l’oferta pre-
sentada per FCC que va permetre
adjudicar el servei a l’empresa i
l’informe extern encarregat per l’e-
xecutiu de Sabater. També de-
mana al consistori que identifiqui
el cap del departament de neteja
urbana des que el contracte va en-

trar en vigor, el 2010, fins ara. L’A-
juntament va adjudicar el servei
per 22,5 euros anuals i, segons el
govern, l’empresa hauria incom-
plert el contracte, rebent diners per
serveis no realitzats o cobrant dos
cops per prestar un mateix servei.

Per la seva banda, el PP ha re-
accionat a l’obertura de diligències
per part de la Fiscalia denunciant
un suposat incompliment de con-
tracte en l’auditoria externa en-
carregada a Jordi Colomer. Els
populars van revelar que Colomer
havia rebut l’encàrrec d’auditar
deu contractes de l’Ajuntament a
canvi de 12.000 euros, però no-
més s’havia analitzat el correspo-

nent a la neteja. El govern ha re-
conegut aquest fet, però defensa
que no s’ha comès cap irregulari-
tat. “L’encàrrec prioritzava el con-
tracte de neteja i les informa-
cions obtingudes han obligat a
centrar-nos únicament en
aquest”, argumenta el tercer ti-
nent d’alcaldia, Jose Téllez. 

Ara, l’Ajuntament haurà d’en-
carregar de nou auditories exter-
nes pels altres nou contractes que
no s’han pogut auditar. Colomer
-exregidor de la CUP a Arenys de
Munt- no en serà l’autor, ja que ha
passat a tenir dedicació exclusiva
com a assessor a l’Ajuntament de
Sabadell, segons indica Téllez.

L’Ajuntament va denunciar un presumpte frau de 12,8 milions. Foto: Arxiu

En marxa la investigació del
suposat frau de 13 milions d’FCC
» La Fiscalia ha obert diligències després de la denúncia del govern
» El PP amenaça denunciar l’executiu de Sabater per prevaricació

Andreu Merino
BADALONA

Polèmica per la manifestació
unitària dels sindicats policials

POLICIA4La convocatòria de la
manifestació unitària  de sindicats
de policia el 17 de gener a Barce-
lona ha tingut conseqüències a Ba-
dalona.  “Que qui gestiona el mo-
nopoli legitimat de la violència es
mobilitzi contra un partit demo-
cràtic és inacceptable”, va piular
diumenge el tercer tinent d’alcal-
dia, Jose Téllez, al seu compte de
Twitter. La manifestació és con-
vocada per la Plataforma Profes-
sional Forces, Cossos de Segure-
tat i Vigilància Duanera “en de-
fensa de la tasca com a  policies”.
Al  cartell de la convocatòria ex-
posen diversos exemples que els
han portat a mobilitzar-se. Entre
altres, “l’atac” del desembre a la ca-
serna de la Guàrdia Civil de Man-

resa per part de “radicals de la
CUP”. A banda, al cartell també hi
apareix el regidor de la formació
anticapitalista a Barcelona, Jo-
sep Garganté.

Els dos sindicats amb repre-
sentació a la Guàrdia Urbana -SFP
i PSU- i que donen suport a la ma-
nifestació han criticat durament
Téllez, mentre que la CUP de Ba-
dalona ha demanat una reunió
amb tots dos. “La convocatòria és
un fet inacceptable i sense prece-
dents, que assenyala directament
una organització política, en aquest
cas la CUP”, diu el portaveu de la
formació, Roger Sallas.

Per la seva banda, Ciutadans
ha insistit a l’alcaldessa, Dolors Sa-
bater, que cessi Téllez.

Imatge del cartell de la convocatòria. Foto: Plataforma Professional

Acord pel nou estadi entre 
el CF Badalona i l’Ajuntament
CONVENI4Després de 15 mesos
de negociació, l’Ajuntament i el CF
Badalona han arribat a un acord
pel conveni d’ús del nou estadi.
Ara, l’acord s’ha de sotmetre a vo-
tació de l’assemblea de socis del
club del 18 de gener i també d’un
Ple municipal extraordinari. Se-
gons ha avançat el Diari de Bada-
lona, l’acord implica l’ús priorita-
ri del camp durant els pròxims 25
anys pel CF Badalona. D’altra
banda, les dues parts també han

solucionat un dels principals des-
acords, com era la gestió de la pu-
blicitat. Finalment, l’empresa mu-
nicipal Engestur la gestionarà,
establint vies de col·laboració amb
el club.

Pel que fa a l’explotació del bar
de l’estadi, l’entitat esportiva tin-
drà preferència davant d’altres
interessats. Per últim, el conveni
preveu que diversos equips de
categories inferiors del Badalona
continuïn entrenant a Montigalà.
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Exigeixen rescindir el contracte
de neteja de les residències

CONFLICTE4Els treballadors de
neteja de centres socials i educa-
tius de Badalona reclamen a l’A-
juntament que rescindeixi el con-
tracte de neteja de les residències,
escoles especials i centres de sa-
lut mental dependents de l’IMSP.
La reclamació ha agafat força
amb la vaga de tres dies que va fi-
nalitzar ahir convocada per la
CGT, que assegura que ha tingut
un seguiment “total”. 

L’adjudicatària del contracte és
l’empresa Kluh Linaer, que no
ha pagat als 23 treballadors la nò-
mina de desembre ni la paga ex-
tra de Nadal. Fa un any l’Ajunta-
ment va adjudicar el contracte a
aquesta societat per valor d’1,3 mi-
lions d’euros, que segons els tre-
balladors acumula retards en els
pagaments. L’empresa assegura
que està treballant amb el “màxim
esforç” per pagar els diners que
deu als treballadors i justifica el re-
tard pels “incompliments” de les

administracions públiques i la
falta de finançament bancari.
Unes raons que no convencen la
CGT. “Fa un any ja vam avisar l’A-
juntament que si contractaven
aquesta empresa, els treballadors
ens podríem quedar sense co-
brar”, explica en declaracions aLí-
nia Nord el secretari general de la
sectorial de neteja del sindicat a
Barcelona, Jonathan Gallego. “És
responsabilitat de l’Ajuntament
contractar empreses que paguin
als treballadors”, afegeix.

Per la seva banda, el cinquè
tinent d’alcaldia, Francesc Ribot,
explica que l’Ajuntament ha
obert un expedient sancionador
a Kluh Linaer per incompliment
de prestació de serveis. “Farem
tota la pressió necessària perquè
compleixin el contracte”, diu,
alhora que avança la possibilitat
d’obrir un nou expedient de res-
cissió de contracte tot i no con-
siderar-la  l’opció prioritària.

NEGOCIACIONS4El govern mu-
nicipal ja ha presentat la seva
proposta de pressupostos per al
2017 i després d’haver tingut una
primera reunió amb els grups
municipals abans del Nadal, ara
arriba l’hora de les negociacions. 

La voluntat de l’executiu de
Dolors Sabater és prioritzar l’acord
amb les dues formacions que ja
van votar favorablement a la seva
proposta de comptes l’any passat,
el PSC i CiU. Amb el vot dels so-
cialistes, Sabater ja en tindria
prou per tirar endavant els comp-
tes al Ple i la pròxima reunió amb
el president del grup municipal del
PSC, Àlex Pastor, tindrà lloc a fi-
nals d’aquesta setmana. “Estem
perfilant les nostres propostes a
partir de les peticions que ens han
fet arribar els veïns”, explica Pas-
tor. “Si el govern les accepta, evi-
dentment votarem a favor. Si no,
haurem de veure com avança la
negociació”, afegeix.

Per la seva banda, encara no hi
ha data per la reunió entre el go-
vern i CiU però el portaveu dels
nacionalistes, Ferran Falcó asse-
gura que estan “oberts a negociar”.
Una voluntat negociadora que el
tercer tinent d’alcaldia, Jose Téllez,
assegura que és extensiva a tots els
grups, amb els quals fins ara el go-
vern ha parlat per separat.

2,8 MILIONS D’EUROS MÉS
El pressupost dissenyat pel govern
és de 159,3 milions d’euros, 2,8 mi-
lions més alt que l’any passat, i su-
posa una consolidació dels aug-
ments de partides fets el 2016,
com les beques menjador o l’as-
sistència sanitària a domicili.

D’altra banda, també creix l’a-
portació a l’Institut Municipal de
Promoció de l’Ocupació (IMPO),
al qual el govern vol destinar
700.000 euros més per a l’impuls
de plans d’ocupació, arribant als
2,5 milions d’euros. Pel que fa a l’a-
tenció social, l’executiu de Sabater

proposa destinar un milió d’euros
al Pla contra la Vulnerabilitat,
que inclou la creació d’un equip
d’intervenció ràpida en casos de
desnonament o un programa que
garanteixi l’alimentació dels infants
que tenen beques menjador en pe-
ríodes de vacances escolars.

Les entitats també veuen
com  la proposta de comptes
municipals preveu augmentar la
partida de subvencions fins a un
24%, mentre que el govern mu-
nicipal vol multiplicar per 6 les
partides destinades a combatre
la violència masclista.

El govern va presentar la proposta dimarts. Foto: Línia Nord

Primers contactes per aprovar
un pressupost de 2,8 milions més
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Arqué comença a treballar
amb el Pacte pel Referèndum
POLÍTICA4L’exalcaldessa de Ba-
dalona, Maite Arqué, ja treballa
amb la comissió executiva del
Pacte Nacional pel Referèndum.
L’òrgan va ser impulsat el 23 de
desembre, en el marc de la cime-
ra celebrada al Parlament amb
partits i entitats favorables a un re-
ferèndum d’autodeterminació. 

El principal objectiu del Pac-
te Nacional pel Referèndum serà
aconseguir un referèndum acor-
dat amb l’Estat i la comissió exe-
cutiva dissenyarà una campanya
amb accions de suport. Després de
reunir-se amb el president, Carles
Puigdemont, el 5 de gener, la pri-
mera tasca serà la redacció d’un
manifest per impulsar la cam-
panya.El nou òrgan agafa el relleu
del Pacte Nacional pel Dret a De-
cidir i el lideratge serà col·legiat en-
tre vuit coordinadors, majorità-
riament de perfil progressista. A
banda d’Arqué, integren l’execu-
tiva  l’ex diputat del PSC, Joan Ig-
nasi Elena, l’exregidora de Barce-

lona, Itziar González, els exdipu-
tats d'ICV Jaume Bosch i Francesc
Pané, l'exdiputada d'ERC Carme
Porta i el director de la revista Ca-
talan International View, Fran-
cesc de Dalmases. “És el moment
de treballar amb tots aquells que
donen suport al dret d’autodeter-
minació”, defensa Arqué en de-
claracions a Línia Nord. “Tot i que
contemplo la via unilateral és el
moment d’ampliar el màxim pos-
sible els suports”, afegeix.

DEL PSC A ERC
Arqué va ser alcaldessa pel PSC del
1999 al 2009, quan va ser desig-
nada senadora per la coalició En-
tesa Catalana de Progrés i va re-
nunciar a l’alcaldia en favor de Jor-
di Serra. El seu successor va veu-
re com Arqué li retirava el suport
a les eleccions de 2015, quan l’e-
xalcaldessa va participar activa-
ment a la campanya d’ERC, en-
capçalada per l’actual primer ti-
nent d’alcaldia, Oriol Lladó.

ACORD4L’Ajuntament i la Ge-
neralitat han arribat a un acord
per construir un bloc de pisos al
barri de Sant Crist que ha de per-
metre desbloquejar el futur de la
C-31. Després d’una reunió en-
tre les dues parts ahir a Badalo-
na, les administracions van fer
pública la decisió d’edificar els
immobles necessaris per acollir
els veïns del barri afectats pel pas
del futur lateral de la C-31, que
obligarà a expropiar els immo-
bles on viuen actualment.

Consistori i Govern dotaran
amb dos milions el projecte, que
s’executarà a través del Consor-
ci de l’Àrea Residencial Estratè-
gica, finançat al 50% per les
dues administracions. La inver-
sió per al procés de reallotjament
també anirà a mitges.

En total seran 30 les famílies
que hauran de ser reallotjades,
tot i que algunes podrien acollir-
se a una indemnització directa
que no impliqués la cessió d’un
pis. La Generalitat i l’Ajuntament
preveuen que els terrenys per on
ha de passar l’autopista quedin
alliberats el 2019. El regidor
d’Urbanisme, Oriol Lladó, ha
qualificat l’acord de “fita histò-
rica” i el conseller de Territori i
Sostenibilitat, Josep Rull, s’ha
expressat en la mateixa línia.

“Avui hem fet un pas endavant
rellevant perquè ja hem posat els
diners a disposició”, va assen-
yalar en acabar la reunió.

Abans de completar aquesta
primera fase, però, encara que-
da pendent iniciar la primera. En
aquest sentit, després que les
obres  s’endarrerissin a causa
d’una excavació arqueològica,
està previst que la construcció de
la primera fase de lateral -entre
l’avinguda President Companys
i el carrer Coll i Pujol- comenci
a l’abril. Serà l’inici d’un dels pro-
jectes urbanístics més reivindi-
cats per governs municipals de
tots els colors polítics, així com

pels veïns. De fet, al maig la Fe-
deració d’Associacions de Veïns
(FAVBdn), l’Ajuntament i la Ge-
neralitat van constituir una tau-
la per coordinar la transforma-
ció de l’autopista.

AVENÇ PER AL VENTÓS MIR
L’altre gran acord al qual van
arribar l’Ajuntament i la Gene-
ralitat en el marc de la reunió
d’ahir és la cessió al departament
d’Ensenyament de la Generali-
tat del solar on s’ha d’edificar la
nova escola Ventós Mir al sector
de l’Estrella. Una zona de la ciu-
tat on també hi ha projectades
zones verdes i habitatge protegit.

El govern municipal i la Generalitat es van reunir ahir. Foto: Ajuntament

Pas endavant per desencallar la
segona fase del lateral de la C-31
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HABITATGE4El barri de Fondo
tindrà 40 nous habitatges de pro-
tecció oficial. Almenys això és el
que preveu la cooperativa Llar
Unió Catalonia, vinculada al sin-
dicat UGT, que ha comprat per
1,15 milions d’euros a l’Institut Ca-
talà del Sòl (Incasòl) la parcel·la si-
tuada entre els carrers Terrassa i
Bruc. Els habitatges, però, no
s’adjudicaran a través d’un lloguer
social, sinó que l’accés serà a tra-
vés de la compra. “Ens consta que
la cooperativa  està fent esforços
per ajustar al màxim els preus”, as-
segura el regidor d’Urbanisme,
Jordi Mas, en declaracions a
aquesta publicació. La construc-
ció dels habitatges protegits serà
la primera fase de l’actualització
del conveni entre la Generalitat i
l’Ajuntament per la urbanització
i edificació de la part alta del ba-
rri del Fondo.

L’acord es va escenificar abans
de Nadal amb la signatura del con-
seller de Territori i Sostenibilitat,

Josep Rull, el director de l’Incasòl,
Damià Calvet, i l’alcaldessa, Núria
Parlon. Els principals objectius del
conveni són la urbanització de la
plaça d’Alfons Comín i del vial que
la travessa i connectar els carrers
d’en Valentí Escalas i Liszt. D’a-
questa manera, es vol millorar la
connectivitat dels barris del sud
fins a Montigalà, a Badalona.

Pel que fa al calendari, l’Ajun-
tament preveu que a finals del pri-

mer trimestre d’aquest any  pugui
disposar de les parcel·les per exe-
cutar la urbanització de la plaça
d’Alfons Comín i del vial de con-
nexió que la travessa.

“L’actualització del conveni
és un avenç en l’esponjament i
la regeneració urbana”, defen-
sa Mas. Fins al moment, l’In-
casòl ha invertit 21,35 milions
d’euros en aquest procés d’ur-
banització i nova ordenació.

Imatge de la signatura al Saló de Plens de l’Ajuntament. Foto: Ajuntament

Projecten 40 nous habitatges
socials de compra a Fondo

» Llar Unió Catalonia construirà els immobles entre els carrers 
Terrassa i Bruc, després de comprar la parcel·la a l’Incasòl

La campanya solidària 
recull més de 1.800 joguines

SOLIDARITAT4La campanya
Santa Coloma Solidària també
al Nadal ha finalitzat amb èxit,
després que més de 600 famílies
colomenques s’hi hagin implicat
donant joguines, productes
d’higiene, material esportiu i
aliments.

Pel que fa a les joguines, els
veïns n’han aportat més de
1.800, a partir de les quals s’han
fet 600 lots per repartir entre
280 famílies de la ciutat. La
distribució de les joguines va
anar a càrrec dels Reis d’Orient
la nit del 5 de gener.

D’altra banda, pel que fa als
productes d’higiene personal
s’han obtingut 863 kilos per re-
partir entre  450 famílies colo-
menques, mentre que s’han re-
collit prop d’una tona i mitja d’a-
liments i 45 kilos de material es-
portiu.

Aquesta campanya, orga-
nitzada conjuntament per l’A-
juntament i la Creu Roja és
una iniciativa que s’organitza
des de fa més de vint anys a
Santa Coloma i la col·laboració
veïnal ha ajudat a consolidar-la
edició rere edició.

El primer nadó de l’any a 
la demarcació neix a la ciutat
NAIXEMENTS4L’Álvaro ha es-
tat el primer nadó d’aquest 2017
nascut a la demarcació de Bar-
celona, concretament a l’Hospi-
tal de l’Esperit Sant. El nen va
néixer quan tot just passava un
minut de la mitjanit de l’1 de ge-
ner i va pesar 3,28 quilos després
de néixer a través d’un part na-
tural, tal com va informar el
Departament de Salut.

L’Álvaro és el segon fill de l'A-
driana Rubio i en Raül Matos,

una parella de Vilassar de Mar,
al Maresme. D’aquesta manera,
és el segon any consecutiu que
l’Esperit Sant acull el naixement
del primer nadó de l’any a la de-
marcació de Barcelona.

Tant la mare com el nadó es
troben en perfecte estat de sa-
lut. D’altra banda, el pare serà
un dels primers que podrà gau-
dir del permís de paternitat de
quatre setmanes, vigent a par-
tir d’aquest 2017.

Can Sisteré | ‘Figuracions’
El Centre d’Art Can Sisteré acull fins al 29 de gener l’exposició Figuracions, dels escul-
tors Gerard Mas i Efraïm Rodríguez, dos joves escultors avalats per una llarga trajectò-

ria d’exposicions, escultura pública i guardons. En aquest cas hi ha peces en pedra i fus-
ta, algunes de gran format, des d’una perspectiva de llibertat creativa absoluta.

Èxit d’una Festa Major que
consolida la festa de Cap d’Any
FESTES4La Festa Major d’Hivern
ha tancat una nova edició marca-
da per la música, la cultura po-
pular, la solidaritat i la festa. Un
dels actes més destacats va ser la
festa de Cap d’Any celebrada a la
plaça de la Vila, coincidint amb la
Diada de la ciutat. 

És el segon any que l’Ajunta-
ment organitza aquesta activitat
i la regidora de Cultura, Petra Ji-
ménez considera que ja s’ha con-
solidat. “Els colomencs estan
encantats amb aquesta iniciati-
va”, assegura. D’altra banda, Ji-
ménez també destaca el balanç fi-

nal de la campanya Santa Colo-
ma solidària també al Nadal i
els actes per col·laborar amb la
Marató de TV3.

TROBADA GEGANTERA
Un altre dels actes de més èxit va
ser la Trobada Gegantera del Ma-
resme i el Barcelonès Nord del 18
de desembre, amb la participació
de més de 27 colles. La jornada va
servir per celebrar l’aniversari de
la Margarida i el Genís -la parella
de gegants colomenca- en un am-
bient de cultura popular que va
omplir els carrers de la ciutat.



Santa Coloma 13 | línianord.cat12 gener 2017

El Calendari de les Dones 
2017 està dedicat a les joves
IGUALTAT4Les dones joves de
Santa Coloma són les protago-
nistes del Calendari de les Do-
nes 2017, editat conjuntament
per regidoria de Polítiques d’I-
gualtat i el Centre d’Informació
i Recursos per a Dones i que es
va presentar dilluns a l’Audito-
ri Can Roig i Torres.

Un any més, l’objectiu de la
iniciativa és, segons els seus
impulsors, contribuir a donar vi-
sibilitat i fer valdre les aporta-
cions que fan les dones a la so-
cietat en general i a la colo-
menca especialment des dels
diferents àmbits. D’aquesta ma-
nera, la joventut colomenca aga-
fa el relleu de les dones que es

dediquen a l’estudi i la recupe-
ració de la memòria històrica,
que van protagonitzar el calen-
dari del 2016. Totes les noies
que hi apareixen enguany tenen
en comú la seva lluita per la
igualtat. 

“És una ocasió única per re-
conèixer i apropar la tasca que
fa el jovent a la nostra ciutat i
que contribueix a fer de Santa
Coloma de Gramenet una ciutat
més justa, igualitària i equitati-
va”, considera l’alcaldessa, Nú-
ria Parlon. “Les joves que lluiten
per avançar cap a una societat
igualitària han de saltar encara
moltes barreres, però hi tenen
molt a dir i a fer”, afegeix.

SOLIDARITAT4El Bruno ja és a
punt de tornar a casa després de
l’operació a la qual es va sotmetre
dimarts. Primer èxit assolit, doncs,
per nen de 4 anys que ha aconse-
guit que els veïns i veïnes de San-
ta Coloma donessin 6.000 euros
per poder sotmetre’s a una inter-
venció. El Bruno pateix Tetrapa-
rèsia Espàstica, un tipus de parà-
lisi cerebral que provoca que l’es-
tructura òssia del seu cos no vagi
acompanyada del creixement dels
músculs. A l’estat espanyol, la
Seguretat Social cobreix les ope-
racions per aquest tipus de ma-
laltia, però només en aquells ca-
sos extrems i en cap cas en nens.
“El moment adient per fer l’ope-
ració era ara”, explica Carlos La-
dera, un dels impulsors de la
campanya de suport Camina-
mos con Bruno. “Més tard, si els
músculs no estan sans, el nen crei-
xeria malament”, afegeix.

En aquest sentit, els pares
del Bruno tenien com a última
opció recórrer a algun centre pri-
vat, per la qual cosa necessitaven
uns diners dels quals no dispo-
saven. “Pensàvem fer una cam-
panya de tres mesos a Santa Co-
loma, i en quinze dies ja teníem
bona part dels diners necessaris
per a l’operació”, recorda Ladera,
que insisteix en el mèrit que té ha-

ver recaptat 6.000 euros en un
dels municipis catalans amb
menys renda per càpita. “Volem
que el Bruno sàpiga  que els
veïns, entitats i l’Ajuntament ens
han fet costat perquè això fos pos-
sible”, assegura Ladera.

Mesos enrere, tothom veia
improbable que el Bruno aconse-
guís caminar. Ara, després de l’o-
peració de dimarts, ja té les cames
rígides i els braços estirats. El
camí, però, nos ‘acaba aquí. Aques-
ta no ha estat l’última operació a
la qual s’haurà de sotmetre el nen
i abans haurà de seguir un trac-
tament de rehabilitació. Això sí,
sembla que la solidaritat continua.

De moment, un fisioterapeuta ja
s’ha ofert a proporcionar-li aquest
tractament cobrant la meitat.

EFECTE NADIA
L’entorn de la Nadia està lògi-
cament agraït a tots els colo-
mencs que han col·laborat amb
Caminamos con Bruno però
alerten que algunes persones ja
desconfien de campanyes com
aquesta. “Hi ha recel arran del
cas Nadia”, argumenta Ladera.
“S’està notant en altres cam-
panyes a Santa Coloma mateix”,
afegeix, en referència a la inicia-
tiva Sonríe con Rocío, una nena
de sis anys amb paràlisi cerebral.

El Bruno, tot just abans d’entrar a la clínica. Foto: Carlos Ladera

El Bruno ja s’ha pogut operar
gràcies a les donacions dels veïns
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EQUIPAMENTS4Els treballadors
del poliesportiu Marina Besòs vo-
len aconseguir el suport dels
veïns en la seva demanda de re-
obertura de la instal·lació, tan-
cada des del novembre quan Gi-
mesport va renunciar a la seva
gestió. Per això, han fet un pas
més en l’estratègia de mobilitza-
cions i els sindicats CGT i CCOO
-els dos amb representació a
l’empresa- han convocat avui la
primera gran manifestació des
que va esclatar el conflicte. 

La marxa sortirà a les sis de
la tarda des del poliesportiu i arri-
barà fins a la plaça de la Vila, da-
vant de l’Ajuntament.  “Volem la
reobertura immediata del Mari-
na Besòs”, exigeix el president del
comitè d’empresa, Jesús Ribó,
que demana a l’Ajuntament que
tradueixi de fets a paraules el
compromís adquirit per reobrir
el pavelló abans de l’abril. D’al-
tra banda, el Ple de desembre va
aprovar recuperar la concessió

del poliesportiu Marina Besòs, un
pas legal imprescindible perquè
el consistori pugui reobrir l’e-
quipament. 

A més, el govern municipal
assegura que ha inclòs al pres-
supost municipal les partides
necessàries per pagar els sub-
ministraments bàsics de la ins-
tal·lació i per garantir la conti-
nuïtat del personal. En aquest
sentit, després de recórrer a la

via judicial, els treballadors s’han
pogut donar de baixa a la Segu-
retat Social i ja tenen via lliure
per poder accedir a la prestació
d’atur, però continuen recla-
mant a Gimesport les tres nò-
mines pendents que no han in-
gressat. “No som els culpables de
la situació. Gimesport va ser
negligent amb la gestió del pa-
velló i l’Ajuntament no contro-
lant l’adjudicació”, conclou Ribó.

El pavelló va tancar les seves portes al novembre. Foto: Arxiu

La plantilla del Marina Besòs 
fa un pas més en la mobilització
» Els sindicats CGT  i CCOO convoquen una manifestació avui a la tarda
» L’Ajuntament es compromet a reobrir el pavelló abans de l’abril

El 2016 tanca amb un
augment de les ajudes socials

POBRESA4Durant el 2016 l’A-
juntament va tramitar 761 aju-
des socials en àmbits com l’ha-
bitatge, l’alimentació o les acti-
vitats d’estiu per als infants que
han suposat una despesa de
207.744 euros per les arques
municipals. Així doncs, el con-
sistori ha atorgat un 8% més d’a-
judes socials que el 2015, la
qual cosa ha provocat una in-
versió un 11% més alta que l’any
anterior.

D’altra banda, les entitats
del tercer sector també han as-
sumit un gran volum d’atenció

social, tramitada a través del
consistori. Concretament les as-
sociacions han repartit 870 aju-
des. D’aquestes 177 han estat
procedents de Càritas, 25 del
Fons Social de la Societat Ge-
neral d’Aigües de Barcelona,
267 de la Fundació La Caixa,
286 de l’Àrea Metropolitana de
Barcelona i 64 de la Fundació
Formació i Treball.

Les ajudes procedents del
tercer sector s’han centrat a
pal·liar la pobresa energètica, l’a-
tenció psicoeducativa i la venda
de roba a baix preu.

Condemnat a vuit anys 
pel crim de les Tres Xemeneies
TRIBUNALS4L’Audiència de Bar-
celona ha condemnat a vuit anys
de presó el jove acusat de matar un
home el 12 de desembre del 2014
a la platja de les Tres Xemeneies.
El tribunal considera provat que el
jove i la víctima van iniciar una
conversa dirigida a un possible
contacte sexual, a la qual l’acusat
va reaccionar donant cops a l’ho-
me, asfixiant-lo i clavant-li tretze
ganivetades, a banda de robar-li el
telèfon mòbil.

Finalment, però, el tribunal a
descartat per falta de proves que
es tractés d’un crim homòfob i

considera que el condemnat hau-
ria agredit la víctima per por a ser
atacat. “L’acusat es va defensar d’u-
na agressió il·legítima de la vícti-
ma però amb una conducta i mit-
jans desproporcionats”, conclou
l’Audiència.

El jove va negar durant el ju-
dici haver matat la víctima i va
al·legar haver-se defensat d’una
agressió sexual. L’acusat sempre
ha defensat que l’home li va posar
la mà als genitals. Posteriorment,
reconeix haver-lo agredit amb
una  navalla però assegura que
després va marxar del lloc dels fets.

Atropellament mortal 
a l’estació de Rodalies

SUCCESSOS4Un tren de la xar-
xa de Rodalies de Renfe va atro-
pellar mortalment dilluns una
persona a Sant Adrià de Besòs,
tal com va informar la compan-
yia ferroviària a través d’un co-
municat.

L’atropellament es va produir
a les dues de la tarda, al pas per
Sant Adrià d’un comboi de la lí-
nia RG1 que havia sortit de Bla-
nes i tenia com a destinació
L’Hospitalet de Llobregat.

Després de l’atropellament,
la circulació de trens entre les es-
tacions de Sant Adrià i el Clot-
Aragó va quedar interrompuda,
mentre que les línies R1 i RG1
van patir retards superiors als 30
minuts.

D’altra banda, dilluns es va
registrar un altre atropellament
a Montcada i Reixac. En aquest
cas, al pas d’un tren direcció Cas-
telldefels que havia sortit des de
l’estació de Granollers Centre.

Feria de Abril | Al Fòrum, com a mínim, fins al 2019
La Feria de Abril es continuarà celebrant al Fòrum com a mínim durant els pròxims tres
anys, fins al 2019, tal com ha anunciat la Federación de Entidades Culturales Andaluzas

en Catalunya (FECAC). La FECAC ha guanyat el concurs de cessió convocat per l’empre-
sa pública Barcelona Serveis Municipals, amb el suport de 85 associacions andaluses.
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En marxa el nou servei 
d’aula d’estudi a la Biblioteca
SERVEIS4Des del 9 de gener ja
està en funcionament la nova
aula d’estudi a la Biblioteca
Tirant lo Blanc, que funciona-
rà fins al dia 29 d’aquest mes.
El principal objectiu és pro-
porcionar un espai tranquil i
confortable fora de l'horari ha-
bitual i amb connexió Wi-Fi
per a totes les persones que vul-
guin estudiar, coincidint amb
un dels períodes d’exàmens
d’estudis superior més destacat
de tot el curs.

El servei estarà obert de di-
lluns a divendres des de dos
quarts de nou del vespre fins a

les deu de la nit. Els dissabtes,
de dos quarts de quatre de la tar-
da a dos quarts de nou del ves-
pre i els diumenges des de les
deu del matí fins a les dues de la
tarda.

Els responsables de la bi-
blioteca recomanen no menjar,
no entrar llaunes, begudes, ca-
fès o gots a l’aula d’estudi, així
com dur a terme un estudi in-
dividual i no en grup per ga-
rantir el silenci.

D’altra banda, la Biblioteca
recorda que durant el servei
d’aula d’estudi no funcionarà el
servei de préstec.

Club de lectura | ‘En la pell de l’altre’
Dimecres 18 de gener la Sala Josep Pere i Santilari acollirà una nova sessió de club de lectura. En aquesta 

ocasió el llibre a comentar serà En la pell de l’altre, de l’escriptora Maria Barbal, i el debat serà moderat per
Mercè Carrillo. La novel·la aborda la impostura i Barbal s’ha inspirat en el cas real d'Enric Marco, expresident

de l'Amical Mauthausen que es va fer passar durant anys per un deportat al camp nazi de Flossenbürg.

XERRADA4La sala Pau Casals de
la Biblioteca Tirant lo Blanc aco-
llirà avui a dos quarts de set de la
tarda la conferència El present i
el futur de la indústria a Cata-
lunya, a càrrec de Josep Amat i
Girbau, científic català especia-
litzat en robòtica.

Amat és enginyer industrial
per la Universitat Politècnica de
Catalunya (UPC), centre del qual
és professor emèrit des del 2010
després de ser-ne docent durant
42 anys i catedràtic des del 1983.

El científic ha centrat els seus
principals treballs d’investigació
en el tractament digital del sen-
yal i la visió per ordinador, la ro-
bòtica submarina, la robòtica
aplicada a la cirurgia i el guiat dels
robots mòbils. Les seves fites
més destacades són la identifi-
cació i discriminació del senyal
del radar marí, la comunicació
entre persona i ordinador amb la
mirada, o haver aplicat el control
robotitzat al guiat de la càmera en
cirurgia laparoscòpica.

Entre els premis més desta-
cats que ha rebut al llarg de la

seva carrera com a reconeixe-
ment de la seva tasca, figuren la
medalla Narcís Monturiol de la
Generalitat, el Premi Interna-
cional de Ciència i Tecnologia de
Barcelona o el Premi de la Fun-
dació Catalana per a la Recerca.

Amat també té experiència en
el món de la política, ja que va ser

regidor de Sant Feliu de Guíxols
per CiU.

La conferència del científic
Josep Amat i Girbau és la pri-
mera del cicle de xerrades que
l’Aula d’Extensió Università-
ria TIMO organitzarà a Mont-
gat al llarg d’aquest primer tri-
mestre del 2017.

Amat és una excel·lència en el camp de la robòtica. Foto: Col·legi de Metges

El científic Josep Amat ofereix
una conferència a Montgat
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Noves càmeres de vigilància
per prevenir delictes

SEGURETAT4El passeig de la
Vilesa, el carrer Isaac Albéniz,  el
camí dels Francesos i el carrer
Comtal llueixen des del 23 de des-
embre un nou sistema de càme-
res de videovigilància que  té
com a objectiu millorar la segu-
retat viària i prevenir delictes.

Les càmeres tenen un cost
de 71.000 euros que l’Ajunta-
ment pagarà al llarg dels prò-
xims quatre anys . 

El sistema de videovigilància
forma part del dispositiu de se-
guretat dissenyat al poble des de
l’inici del 2016, coordinat amb els
Mossos d’Esquadra, i arriba des-
prés de les darreres queixes dels
veïns de Les Vessants i Les Cos-
tes pels robatoris a la zona. Els
veïns d’aquesta segona urbanit-
zació ja s’han constituït en asso-
ciació amb l’objectiu que les se-
ves demandes tinguin més força.

Andreu Martín inaugurarà 
el Tiana Negra d’enguany

NOVEL·LA NEGRA4L’escriptor
Andreu Martín obrirà la cin-
quena edició del festival Tiana
Negra, que se celebrarà al poble
el 20 i el 21 de gener. 

Martín també és guionista de
còmic i cinema i al llarg de la
seva carrera ha guanyat una
vintena de premis, entre els
quals el Premi de la Crítica Serra
d’Or i  el Premio Nacional de Li-
teratura Infantil y Juvenil. A
banda de l’escriptor barceloní, el

festival de novel·la negra també
comptarà amb la participació
d’autors com Flavio Soriga, Sal-
vador Balcells o Lluís Tort. 

També s’organitzarà una tau-
la d’escriptores i periodistes,
amb Fàtima Llambrich, Espe-
rança Camps i Núria Cadenes i
s’ha programat una entrevista
amb l’actor Marc Martínez.

A banda, en el marc del fes-
tival s’atorgarà el 4t Premi Agus-
tí Vehí de novel·la negra.

PLE MUNICIPAL4El govern mu-
nicipal del PSC i ERC podrà tirar
endavant els seus pressupostos
per al 2017 gràcies al suport re-
but pel PP al Ple municipal cele-
brat el 3 de gener. Els populars
van ser l’únic grup que va votar
a favor de la proposta de comp-
tes de l’executiu d’Ester Pujol,
mentre que PDECat i la CUP es
van abstenir i Junts Per Tiana
(JxT) hi va votar en contra.

Els pressupostos preveuen
10,2 milions d’euros d’ingres-
sos i despeses. Pel que fa al ca-
pítol d’ingressos, la majoria d’im-
postos i taxes continuen conge-
lats. “No abaixarem els impostos
perquè som un govern d’esque-
rres. Els que més tinguin, més
pagaran”, va assenyalar l’alcal-
dessa durant el Ple. 

En aquest sentit, l’Ajunta-
ment aplicarà una tarifació social
a l’Impost de Béns Immobles
(IBI). ““Estem convençuts que si
des de l’oposició no haguéssim
pressionat per fer l’IBI més social
en aquest exercici, avui no esta-
ríem aprovant aquestes bases”,

va rebatre el portaveu de JxT,
Isaac Salvatierra. La formació
també va acusar el govern de
manca de voluntat de diàleg i va
qüestionar que encara no s’hagi
definit a què es destinarà el ro-
manent de tresoreria.

Un romanent que la cap de
l’oposició, Olga Rue (PDECat),
hauria destinat a la rebaixa de
l’IBI. “Alleugeriria les càrregues
de totes les famílies tianen-
ques”, va argumentar.

La CUP, per la seva banda, va
justificar la seva abstenció per la
manca d’elements al pressupost
per garantir la cohesió social.
“S’està construint una ciutat en-
cara més dormitori”, va etzibar el
seu portaveu, Àlex Rosa.

Pel que fa a les inversions, es
destinaran 500.000 euros a con-
vertir el centre de Tiana en zona de
vianants i 60.000 per fer un nou
carril bici. En total, es destinarà 1,1
milions d’euros a inversions.

Imatge del Ple del 3 de gener. Foto: JxT

El govern aprova el pressupost
amb l’únic vot a favor del PP

‘Llunarbori’ | Pau Riba presenta el calendari lunar
Elena Sixto i els artistes locals Pau Riba i Moisès Queral presentaran divendres a la Biblioteca

Can Baratau el Llunarbori, un calendari lunar de tretze mesos. Cada mes té 28 dies i està dedicat
a un arbre concret, el qual representa una simbologia determinada. Les estacions es divideixen

segons les creences celtes i una roda reflecteix els diferents canvis de la terra durant l'any.
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El PSC reclama inversions 
en les línies L9 i L10 del metro
INFRAESTRUCTURES4El PSC 
-amb l’alcaldessa de Santa Colo-
ma, Núria Parlon, com a cara vi-
sible- ha exigit a la Generalitat un
pla d’inversions per acabar les lí-
nies L9 i L10 del metro. El 80%
d’aquestes infraestructures es-
tan construïdes, però actualment
només funciona el 20%. 

La Generalitat està treballant
amb l’Ajuntament de Barcelona
per acordar el finançament de les
obres. Ara mateix, els principals
objectius de l’executiu de Puig-
demont són continuar fent el
tram entre el Gornal i el polígon

Pratenc de la Zona Franca de l’L9
Sud, i fer arribar l’L10 a la Zona
Franca. “La solució no pot ser
trossejar les infraestructures”,
va etzibar el tinent d’alcaldia de
Barcelona, Jaume Collboni, en
una roda de premsa celebrada di-
lluns. Collboni també va rebutjar
la possibilitat que els Ajunta-
ments avancin els diners de les
estacions que s’hagin de cons-
truir.

Per la seva banda, Parlon va
reivindicar les línies L9 i L10
com a eines de cohesió de l’àrea
metropolitana.

‘Cabal Musical’ | Músics emprenedors
Fins al 29 de gener els joves músics de 16 a 35 anys de Santa Coloma de Gramenet, Sant Adrià de Besòs,

Montcada i Reixac, Badalona i Barcelona amb talent per la música però sense una trajectòria consolidada po-
den presentar la seva sol·licitud per formar part del Cabal Musical. Es tracta d’un projecte d’acompanyament

artístic amb l’objectiu de convertir les inquietuds creatives dels participants en projectes d’emprenedoria.

EDUCACIÓ4La vaga de docents
de centres públics no universita-
ris convocada el 18 de gener pels
sindicats CGT i COS tindrà un se-
guiment desigual a la comarca.
Mentre que la Federació d’Asso-
ciacions de Mares i Mares (Fam-
pes) i l’Assemblea Groga de San-
ta Coloma hi donen suport i par-
ticiparan activament en la mobi-
lització convocada davant del
Parlament a Barcelona, la co-
munitat educativa de Badalona no
hi prendrà part i només s’impli-
carà en la següent jornada de
vaga. Aquesta està convocada el
9 de febrer pels sindicats USTEC,
CCOO, el Sindicat de Professors
de Secundària i la UGT.

Tot i que tant la comunitat
educativa colomenca com la ba-
dalonina afirmen compartir les
reivindicacions de totes dues con-
vocatòries -bàsicament la rever-
sió de les retallades-, el que ha de-
cantat la balança a l’hora de de-
cidir la seva implicació en les
mobilitzacions han estat les dates.
Per una banda, el dia 18 els par-
tits presentaran les esmenes  als

pressupostos a la comissió d’e-
ducació del Parlament, per la
qual cosa la CGT i la COS han con-
vocat la protesta a les portes de
l’hemicicle. “És el millor moment
per fer pressió”, argumenta Arnau
Rodellar, membre de l’Assemblea
Groga de Gramenet. “Insistirem
en el no tancament de línies, la re-
ducció de les ràtios i la cobertura
de substitucions des del primer
dia”, detalla.

D’altra banda, el 9 de febrer hi
ha prevista la votació dels pres-
supostos al Parlament i serà quan
la comunitat educativa badalo-
nina sortirà al carrer. Fampes
Badalona ja ha avançat que les se-
ves reclamacions se centraran
en les noves construccions de

centres de primària. “No s’ha fet
cap tipus d’avançament en aquest
aspecte”, assegura el seu portaveu,
David Guerrero, que explica que
el dia 9 també reclamaran un ca-
lendari de construcció per als
instituts Ventura Gassol i Lola An-
glada. “La vaga del 18 de gener ha
estat convocada amb massa poca
antelació per poder-la treballar”,
defensa. En canvi, Rodellar con-
sidera que haver oficialitzat la
convocatòria abans de Nadal i ha-
ver organitzat assemblees a la
comarca des de l’octubre han es-
tat una preparació suficient. “Al
febrer la protesta tindrà menys in-
cidència perquè ja haurà passat el
debat dels pressupostos, però
també hi participarem”, conclou.

La comunitat educativa badalonina s’implicarà en la vaga del 9 de febrer. Foto: Arxiu

Santa Coloma es queda sola 
en la vaga de mestres del dia 18
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Badalona Capaç i Mercadona
prorroguen el seu acord

BADALONA4La situació d’en-
rocament de postures respecte del
futur centre de la Fundació Ba-
dalona Capaç vinculat a dos nous
Mercadona a la ciutat ha portat
l’associació i la marca valenciana
a prorrogar el seu acord, segons
ha avançat El Punt Avui i ha
confirmat Línia Nord. “Merca-
dona ens ha renovat l’acord per-
què veu que estem molt implicats
amb el projecte”, explica a aques-
ta publicació la presidenta de la
fundació, Maite Arqué.

L’objectiu de les parts és anar
ampliant el projecte fins al 2019,
quan confien que hi hagi una
nova configuració plenària que
permeti aprovar un projecte que

ha centrat l’actualitat badaloni-
na en els darrers mesos. Tot i així,
seguiran batallant perquè tiri
endavant el pla inicial. 

L’últim episodi del serial va
tenir lloc durant el Ple del mes
passat, quan un grup de mem-
bres de la fundació van accedir a
la sala per estripar fotos de l’al-
caldessa, Dolors Sabater. 

Els membres de la fundació
protestaven per la decisió de
l’equip de govern de no portar al
Ple la qüestió del nou edifici de
la fundació, que comportaria
l’arribada de dos nous super-
mercats Mercadona, una possi-
bilitat que ha fet aixecar la veu a
veïns i comerciants. 

Badalona | Disminueixen els robatoris a botigues
La xifra de robatoris amb força a establiments comercials de Badalona ha

baixat un 22,6% en l’últim any. Són dades de la Junta de Seguretat durant
el balanç que va fer a finals de desembre. Per altra banda, també han 

disminuït els robatoris amb força a empreses en un 41,4%. 

SANTA COLOMA4La falta de
socis i d’ingressos han condem-
nat Fondo Comerç, l’associació
de botiguers del barri del Fondo,
que s’acomiada després de 10
anys de vida. “Val més tancar
abans i quedar com uns sen-
yors”, explica a Línia Nord la
seva presidenta, Maria Teresa
Castellví, que tanca la porta a la
possibilitat de crear una altra as-
sociació a la zona. 

Pel que fa als associats, Cas-
tellví els insta a ingressar a l’A-
grupació del Comerç i la Indús-
tria (ACI) per tal que no quedin
“desamparats”. Sobre la relació
de Fondo Comerç i l’actual jun-
ta de l’ACI –de la qual es va in-
dependitzar l’any 2010–, Cas-
tellví assegura que “ha estat
molt cordial” i que no han fet
més coses conjuntes a causa de
les “diferents necessitats” de
cada associació. “El barri del
Fondo no és el mateix que el
Centre, té dinàmiques separa-
des”, argumenta Castellví. 

I què passarà, aleshores, amb
les activitats que organitzava

Fondo Comerç, com ara el reei-
xit Sabors del Món? La presi-
denta explica que han lliurat
una llista amb les seves activitats
a l’ACI, que estudiarà quins ac-
tes pot reprendre. En aquest
sentit, la presidenta de l’ACI,
Laia Muñoz, es mostra oberta a
aquesta possibilitat. “Seguirem
l’estela que Fondo Comerç ha
deixat al barri”, assegura Muñoz
a aquesta publicació. De fet, es
plantegen la possibilitat de dur
al Fondo activitats que ja cele-
bren a altres barris de la ciutat. 

A més, Muñoz considera una
“mala notícia” la dissolució de
l’entitat i fa una crida als botiguers

a “reflexionar sobre la implicació
que tenen al seu territori”. 

Per altra banda, Castellví ha
fet una petita crítica al consisto-
ri, ja que considera que “no ha
tingut suficient màniga ampla”
amb segons quins temes admi-
nistratius. Una afirmació que
no comparteix el primer tinent
d’alcalde i responsable de Co-
merç, Esteve Serrano, que la-
menta la dissolució de Fondo Co-
merç i assegura que des del con-
sistori sempre els hi han donat
“totes les facilitats del món per
ajudar a la dinamització del ca-
rrer, fins al punt de decidir mo-
dificar ordenances municipals”. 

Sabors del Món és l’activitat estrella de Fondo Comerç. Foto: FC

Fondo Comerç diu adéu
després de 10 anys de vida

Els botiguers s’han mobilitzat contra Mercadona. Foto: Twitter (@barcelo_jose)



| 20

línianord.cat 12 gener 2017

Esports

BADALONA4El calendari, sem-
pre capriciós, ha volgut que el Di-
vina Joventut s’estreni amb un
dels clàssics del bàsquet ACB, re-
bent la visita del Reial Madrid
aquest diumenge a dos quarts de
7 de la tarda.

Els de Diego Ocampo, que
van descansar el cap de setma-
na passat, són fora de la zona de
descens, sumant 4 victòries i 11
derrotes quan només queda un
partit per tancar la primera vol-
ta i voldran començar l’any amb
bon peu amb un bon resultat
contra l’equip de Pablo Laso.
Els precedent més recents, però,
no són gaire favorables als verd-
i-negres i cal remuntar-se a la
temporada 2011-12 per trobar
l’última victòria de la Penya a l’O-
límpic contra el conjunt meren-
gue (78-75). Cap dels actuals
jugadors verd-i-negres eren en
aquell partit, mentre que per
part madridista repetiran Felipes
Reyes, Jaycee Carroll i Sergi

Llull, a banda de l’entrenador
alabès Pablo Laso.

EL JÚNIOR, SUBCAMPIÓ
El planter continua generant per-
les. Durant el cap de setmana
passat, l’equip júnior va procla-
mar-se subcampió del prestigiós
torneig hivernal Ciutat de l’Hos-
pitalet, on se citen els millors

planters d’equips de l’estat i tam-
bé del continent. Els de Dani Mi-
ret van completar una competició
gairebé perfecta, guanyant els tres
partits de la fase preliminar (con-
tra els amfitrions, el Panathinai-
kos i el Cedevita de Zagreb), va su-
perar el Gran Canària a les semi-
finals i només va cedir la victòria
a la final contra el Barça (74-58).

Dramé lluita amb Felipe Reyes en el partit de l’any passat. Foto: CJB

El Divina Joventut estrena 
el 2017 rebent el Reial Madrid
» La Penya no derrota els blancs a l’Olímpic des del curs 2011-12
» El júnior, subcampió del prestigiós torneig Ciutat de l’Hospitalet

Els equips de la comarca,
protagonistes a l’AllStar

BARCELONÈS NORD4Els juga-
dors i els equips de la comarca van
ser alguns dels grans protago-
nistes de l’AllStar de Copa Cata-
lunya que la Federació Catalana de
Bàsquet va organitzar dissabte i
diumenge passat al Parc Esportiu
Llobregat de Cornellà.

Àlex López, del CB Santa Co-
loma (el base va guanyar el premi
a l’MVP del partit), Pedro Cuesta,
del CB Sant Josep i Èric Balagué,
de l’AE Badalonès, van ser els
participants en el partit de les es-
trelles. A banda d’aquests juga-
dors, el tècnic del Sant Josep,

Sergi Vives, també formava part
del cos tècnic de l’equip. L’equip,
que anava vestit de blanc, va
aconseguir una ajustada victòria
contra la selecció de jugadors del
grup 2 per 78-75.

L’altre equip que va tenir una
participació important va ser el
Bàsquet Draft Gramenet en el
partit de les estrelles femení. Lo-
rena del Moral, Inés Perezpayá i
el tècnic Jordi Periz també van
aconseguir la victòria amb el seu
equip, el conjunt blanc, per 67-61.
La millor jugadora del matx va ser
Bárbara Torrón, del CB Roser.

El Sant Andreu de Natzaret
celebra un nou torneig solidari
BADALONA4El bàsquet i les
bones causes van tornar a donar-
se la mà a Badalona. El passat cap
de setmana, l’AE Sant Andreu de
Natzaret no va fallar amb la seva
habitual cita i va organitzar la si-
sena edició del Nadal Esportiu
Solidari, un torneig que va reunir
centenars de nens i nenes al Pa-
velló Municipal Països Catalans.

El gran objectiu d’aquesta
trobada era aconseguir aliments
i conserves i també de taps, que
es van lliurar a l’associació Amics
d’en Biel, una de les entitats
que vetlla per ajudar nens i ne-

nes que pateixen malalties rares
i degeneratives.

A més, sobre el parquet es va
poder gaudir de bàsquet de qua-
litat, des de les 9 del matí de dis-
sabte fins a dos quarts de nou del
vespre (amb un descans de tres
hores per dinar) i sense parar, de
nou del matí fins al migdia del
diumenge. Tots els equips del
planter del club, des del pre-
mini A fins al sots 21 A van jugar
i també van passar pel Països Ca-
talans conjuts com el Minguella,
el Teià, el Masnou, els Maristes,
el Badalonès o el Mataró.

L’Snatt’s torna a la competició
amb dos partits en quatre dies
SANT ADRIÀ4L’inici del 2017
serà d’allò més exigent. L’Snatt’s
Sant Adrià haurà d’afrontar dos
partits en quatre dies al Ricart, els
corresponents a les jornades 13 i
14 de la Lliga Femenina 2.

Les vacances ja s’han acabat i
l’objectiu del conjunt lila serà pro-
longar la ratxa de set victòries con-
secutives que dura des de princi-
pis de novembre de l’any passat.
El primer rival que desfilarà per la
ciutat serà el Ponce Valladolid, el

penúltim, demà passat a les 6 de
la tarda. Les castellanes només
han guanyat tres partits en aquest
tram inicial de la lliga.

I gairebé sense temps per re-
fer-se de l’esforç d’aquest matx, di-
marts que ve les de Jordi Vizcaí-
no recuperaran el partit de la
tretzena jornada que no van jugar
el cap de setmana passat. El rival
de les liles en aquest partit inter-
setmanal serà el Lima-Horta Bar-
celona d’Isaac Fernández.

Barcelonès Nord | Cruz i Domínguez tornaran a fer un campus d’estiu
Tiana tornarà a ser l’escenari d’un campus d’estiu a càrrec de dues de les millors jugadores de bàsquet
de la comarca, la badalonina Anna Cruz i la montgatina Sílvia Domínguez. Després dels bons resultats
que va aconseguir el primer campus, que es va fer l’any passat, han decidit repetir l’experiència i, del 8
al 15 de juliol, compartiran tots els seus coneixements amb nens i nenes que tinguin entre 11 i 17 anys.
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L’Hermes enceta l’any
perdent contra el Sant Cugat
MONTGAT4Tercera derrota del
curs a casa. L’Hermes es va que-
dar sense idees i sense punteria i
va començar el 2017 perdent a
casa dissabte passat contra el
Sant Cugat (0-2) i comença a
veure com els equips de la zona
perillosa se li acosten.

L’equip va tenir la primera
gran ocasió del partit amb un xut
de Jairo, però serien els visitants
qui, al minut 20, inaugurarien el

marcador des del punt de penal.
Els de Lolo Alonso i Mario Lami-
lla no van poder reaccionar a
aquest cop i abans del descans en-
cara van encaixar un altre gol, obra
de Ramon Fernández, que va re-
matar una centrada a plaer.

Aquest diumenge a tres quarts
de 12 del migdia, l’equip viatjarà
al camp del penúltim, el Tona,
amb la intenció de sumar la pri-
mera victòria d’aquest any 2017.

El Seagull és més líder tot i
empatar contra el Collerense
BARCELONÈS NORD4Empat
amb regust de victòria. Tot i que
el Seagull va deixar escapar una
renda de dos gols al camp del Co-
llerense (2-2), les gavines són
més líders gràcies a la victòria de
l’Europa contra el Barça B. Yos-
se i Albita van donar l’avantatge
a l’equip en els primers 20 mi-
nuts de partit, però el conjunt de
Palma de Mallorca va anul·lar l’a-
vantatge de les de Jordi Ferrón
amb un gol passada la mitja
hora de joc i un altre de Nabila a
15 minuts per al final.

Les gavines s’estrenaran a
casa aquest any diumenge a un
quart de 5 de la tarda, quan rebran
la visita de la UE l’Estartit.

Per la seva banda, el Sant Ga-
briel va aconseguir frenar la seva
mala dinàmica de tres derrotes
consecutives diumenge passat al
camp del Sabadell (0-1). Un soli-
tari gol de María González amb un
xut des de la frontal al minut 25 va
servir per tornar del Vallès amb els
tres punts. El Sangra, però, podria
haver duplicat el seu botí ofensiu
si Laura Galceran hagués encer-
tat abans del descans. Les arle-
quinades van tenir l’ocasió d’em-
patar amb un xut al pal. 

L’equip començarà la sego-
na volta aquest diumenge al
José Luis Ruiz Casado. El San-
gra rebrà la visita del vuitè clas-
sificat, el CF Igualada.

BADALONA4El CF Badalona
continua amb pas ferm a la Copa
Federació. Els de Manolo Gonzá-
lez van tornar a fer una exhibició
de solvència ahir a la tarda i van
encarrilar l’eliminatòria de vuitens
de final després de derrotar el Te-
ruel (3-0) a Montigalà.

Molts aficionats encara no ha-
vien arribat a la seva localitat
quan Robusté, el gran protago-
nista del matx, va avançar l’e-
quip amb una rematada de cap
després d’un servei de córner al
primer minut de partit. Però els de
Manolo González no van voler
conformar-se amb aquesta renda
i van continuar buscant la porte-
ria d’Albero. Agus Alonso, Bruno
Vinícius en tres ocasions i Iván
Guzmán van ser els més incisius
del Bada durant els primers 45 mi-
nuts, però la manca de punteria i
les aturades del porter del Teruel
van fer que el partit marxés al des-
cans amb l’1-0.

El Badalona va repetir la re-
cepta al començament de la se-
gona part i Robusté va tornar a sal-
tar més que ningú per duplicar la
renda de l’equip, només que en
aquesta ocasió el gol va arribar al
minut 50. Les ocasions més clares
del segon temps van ser per a l’u-
ruguaià Alonso, però la porteria se
li va fer petita al charrúa en dues

ocasions. Qui no va fallar per tan-
car el partitva ser Gerard Oliva,
qui, amb molta sang freda, va
controlar una pilota a l’interior de
la gran i va marcar amb un xut
creuat amb l’esquerra al minut 82.

El partit de tornada es dispu-
tarà dimecres que ve a l’Estadio de
Pinilla de la ciutat aragonesa.

DIUMENGE, CONTRA L’HOSPI
Immers en aquesta espiral de
partits cada tres dies, l’equip gai-
rebé no tindrà temps d’haver-se
refet d’aquest esforç quan haurà
d’afrontar el partit de la 21a jor-

nada de lliga, novament a Monti-
galà, demà passat a les 12 del
migdia contra l’Hospitalet.

Els escapulats voldran sumar
els primers punts del 2017, des-
prés de perdre la primera jorna-
da de l’any dissabte passat al
Camp d’Esports de Lleida (3-2) en
un partit marcat per l’espessíssi-
ma boira que hi havia a la capital
del Segrià. Gerard Oliva i Agus
Alonso van ser els autors dels
gols escapulats i l’equip hauria po-
gut rascar un punt a la recta final,
però una gran aturada del porter
Campos va evitar-ho al minut 84.

Dos gols de Robusté i un d’Oliva van donar la victòria a l’equip. Foto: CFB

El Badalona encarrila els
vuitens de la Copa Federació
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Ilias Fifa, bronze al 63è 
Cros Internacional Zornotza
SANTA COLOMA4L’atleta colo-
menc Ilias Fifa ha estrenat el
2017 amb una medalla de bronze
al 63è Cros Internacional Zornotza
que es va disputar diumenge pas-
sat a Amorebieta (Biscaia).

Més enllà del resultat obtingut,
la prova es recordarà pel gest es-
portiu que el campió estatal de la
modalitat, l’aragonès Toni Abadía,
va tenir amb Fifa. En la penúltima
volta de la prova, el colomenc, que

era un dels candidats a la victòria,
va relliscar i va caure. L’eritreu
Nguse Amsolom i el kenià Jairus
Birech van continuar la seva mar-
xa, però un dels atletes doblats,
Abel Fernández, i el mateix Aba-
día, que tenia opcions de victòria,
van ajudar Fifa a aixecar-se per-
què pogués reprendre la cursa.

Agraït, Fifa va esperar Abadía
després d’acabar la prova i els dos
es van fondre en una abraçada.

L’Handbol Adrianenc reprèn la
lliga rebent la Salle Montcada
SANT ADRIÀ4S’han acabat les
vacances. Després de gairebé un
mes amb les competicions atu-
rades, la Primera estatal mascu-
lina torna a la Verneda. De fet,
l’Handbol Adrianenc serà un dels
equips més matiners en tornar-se
a vestir de curt; els homes de Pe-
dro Pérez (que durant l’aturada
nadalenca s’ha proclamat campió
estatal en el campionat amb la se-
lecció juvenil) tancaran la primera
volta demà passat a les 7 de la tar-
da rebent la visita d’un dels con-
junts de la zona tranquil·la de la
classificació, la Salle Montcada.

Els liles van cloure l’any 2016
amb una derrota per la mínima a
la complicada pista de l’Handbol

Sant Esteve Sesrovires (25-24), un
resultat que els ha het caure a la
tercera posició de la lliga (empa-
tats a tot amb la UE Sarrià i
l’Handbol Sant Quirze) a dues vic-
tòries del líder, el Granollers B, i
voldran regalar una victòria a
l’afició alhora que lluiten per no
despenjar-se dels vallesans i per
recuperar una de les posicions que
dóna dret a lluitar per l’ascens.

Per la seva banda, els de
Montcada i Reixac són a una dis-
tància prudencial de la zona pe-
rillosa i visiten l’Adrianenc havent
aconseguit dues victòries, dos
empats i tres derrotes en els par-
tits que han jugat lluny del Mu-
nicipal Miquel Poblet fins ara.

SANTA COLOMA4El Catgas en-
cara no ha puntuat en aquest
2017. Els d’Óscar Redondo van te-
nir una mala tarda en l’aspecte
ofensiu abans-d’ahir a Saragossa
i va perdre contra el Ríos Reno-
vables (6-2), però tanquen la pri-
mera volta en sisena posició amb
24 punts.

Sense Rafa López (absent per
la lesió al genoll que va patir al der-
bi), Salgado va lluir el braçalet de
capità i el ‘8’ colomenc va tenir la
primera oportunitat del matx amb
una rematada d’esperó. En canvi,
els aragonesos no van fallar en la
seva primera aproximació a la
porteria de Prieto i Richi va inau-
gurar el marcador al minut 3,
després d’un contraatac. L’equip,
però, va saber reaccionar bé al gol
local i quan Redondo va fer la pri-
mera rotació, un minut després, va
aconseguir l’empat gràcies a un
dels homes de la segona unitat, Pa-
blo del Moral. Però després de cinc
minuts d’anades i vingudes, no-
vament Richi va retornar la ini-
ciativa al Saragossa rematant una
jugada col·lectiva al segon pal. El
Catgas va tornar a prémer l’acce-
lerador, però aleshores va co-
mençar a aparèixer un dels herois
del partit, el porter Iván Bernad,
que va convertir-se en un mur,
aturant les rematades de Rescia i

Salgado. A més, els locals acon-
seguirin encara un gol més, obra
de Tejel al minut 17, per marxar al
descans guanyant per dos gols.

La mala fortuna va continuar
penalitzant el Catgas i en una de
les primeres jugades del segon
temps, Corvo es va fer un autogol
pentinant una pilota llarga del
Ríos Renovables i dos minuts
després Richi completava el seu
hat-trick i complicava, i  molt, el
partit. El Catgas, però, no va abai-
xar els braços i un dels joves valors
del planter, David Álvarez va re-
tallar la distància, però en la jugada
següent, els de Santi Herrero van

sentenciar el matx gràcies a un gol
de Jorge Santos.

COMENÇA LA SEGONA VOLTA
La primera volta ja és història,
amb l’equip classificat per a la
Copa, i ja toca pensar en la sego-
na part del curs. L’equip tindrà uns
dies de recuperació i afrontarà el
matx de la setzena jornada contra
un altre dels equips de la zona alta,
el Jaén, diumenge a les 12 del mig-
dia. En la primera volta, Redon-
do es va estrenar com a entrena-
dor de l’equip amb una còmoda
victòria per 5-3 amb gols de Rafa,
del Moral, Rescia, Sergio i Rangel.

L’equip ha perdut els dos partits que ha jugat aquest any. Foto: FSG

Un Catgas amb la pólvora
mullada perd a Saragossa

DEMÀ 13 DE GENER
19:00 Arriba la posada de llarg de l’Associació

Cultural “Frederic Xifré Masferrer”, que neix
per difondre la cultura i tradicions de la ciu-
tat i la història del país. / C. C. El Carme.

TOTA LA SETMANA
Matí-Tarda Des del passat dia 9 està en mar-

xa una nova Campanya solidària de recolli-
da de roba que organitza el Centro Airiños da
nosa Galicia. / Carrer Pompeu Fabra, 44.

FINS AL DIA 16 DE GENER
Matí-Tarda Des de dissabte passat i fins al dia

16 hi ha temps per portar els arbres de Na-
dal als punts de recollida que s’han habilitat.

DISSABTE 14 DE GENER
Tarda Cinema i crispetes serà el nom d’aques-

ta sessió de cinema en la qual tots els assis-
tents podran triar quina és la pel·lícula que
volen veure. / Centre de Producció Cultural i
Juvenil Polidor. 

DIMARTS 17 DE GENER
21:00 Partit de bàsquet corresponent a la tret-

zena jornada de Lliga Femenina 2 entre l’S-
natt’s Sant Adrià i el Lima-Horta de Barcelo-
na. / Poliesportiu Ricart.

AVUI 12 DE GENER
18:30 Primera conferència del trimestre de l'Au-

la d'Extensió Universitària TIMO, anomena-
da El present i el futur de la indústria a Cata-
lunya. / Sala Pau Casals.

DIMECRES 18 DE GENER
Tarda Mercè Carillo serà l’encarregada de pre-

sentar la novel·la En la pell de l'altre, de Ma-
ria Barbal. / Sala Josep i Pere Santilari.

AVUI 12 DE GENER
17:30 En Jack i la mongetera màgica serà el tí-

tol seleccionat per a aquesta primera edició
de l’any de l’Hora del conte. A càrrec de Nú-
ria Cruz. / Biblioteca Can Baratau.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

Des del passat dia 9 està en marxa l’au-
la d’estudi, que dóna un espai als jo-
ves de la vila per preparar el seus exà-
mens en un entorn propici per a l’es-
tudi. / Biblioteca Tirant Lo Blanc.

La vila facilita una aula
d’estudi per als joves

Tota la setmana

Una setmana més  es pot visitar la mos-
tra commemorativa La Colmena. 100
anys d’esport i cultura (1916-2016)que
fa una repassada al segle de vida de
l’entitat i que clourà els actes del seu
centenari. / Museu Torre Balldovina.

Continua la mostra ‘La Colmena.
100 anys d’esport i cultura’

Tota la setmana

En marxa un joc de pistes i
enigmes sobre la novel·la negra

Tota la setmana

La filòloga Laura Borràs s’encarrega-
rà de Llegir els clàssics, la primera lli-
ço del cicle Clàssics de la narrativa del
segle XX. / Espai Betúlia.

Laura Borràs llegeix clàssics 
de la literatura a l’Espai Betúlia

Dm. 17 de gener a les 19:30

En el marc dels actes de Tiana Negra,
ja està en marxa un joc de pistes i enig-
mes sobre la novel·la negra del nos-
tre país. / Biblioteca Can Baratau.
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